

Nr 331, utskrivet v 36 2020**Kära läsare!**

Jag förstår mycket väl att allt intresse fokuseras på Covid 19 vilket också har till följd att allt annat som rör resande och ev nya vacciner prioriteras ner. När blir Shingrix allmänt tillgängligt i Sverige och när publiceras den efterlängtnade studien om ett nytt vaccin mot Borrelia?

Så är vi igång igen med kurser, om än i mindre omfattning än vanligt. Fortfarande är ett stort antal platser lediga till kursen 21-23 sept i Stockholm..... Och ännu inte klart om det blir en vaccinationskurs i vår eller inte.....

Fråga: Det här gäller en 6-årig flicka som sista veckan i maj fick sin andra dos Varilrix. Cirka en månad senare kom det en liten sårbildning på platsen för injektionen. Det har sedan blivit en rodnad runt såret på vilken det blivit blåsbildning. Detta har ökat i storlek dag för dag. Kan det vara viruset i sig som orsakat? Är det rimligt att behandla med aciklovir eller ska man bara låta det vara? Bifogar bild.

Svar: Ser mest ut som en sekundärinfektion med krustabildning = streptokocker? Lokalterapi med streptokockmedel i mitt tycke. Mycket osannolikt med virusreplikation med vattkoppsvaccinivirus efter så lång tid men en aciclovirkur kan prövas om ovanstående behandling inte fungerar trots allt. Kontakta gärna GSK som behöver veta mer om biverkningar och anmäl ev till LMV. Har hudkollegor något att tillföra? Tacksam om du berättar hur det går!

Fråga: En mamma undrar om hennes 17-årige son som skall tillbringa läsåret på Costa del Sol kommande läsår behöver boosta sina Twinrix? Fick tydligen enl henne själv Twinrix A 2005 samt Twinrix A+B okt + nov 2015. Behöver han börja om?

Svar med tillägg: Intervallet mellan dos 2 och 3 var för kort. En booster ser snygg ut även om mycket talar för att intervallet har varit tillräckligt redan nu... Tillägg: Jag läste frågan slarvigt. Sannolikt har man bara gett vaccin mot hepatit år 2005. Då var det onödigt med en tredje dos hepatit A men en tredje dos med Twinrix eller Engerix passar utmärkt för skydd mot hepatit B.

Fråga: Vi har en kund som är 66 år idag. Hon har tagit grunddoser TBE vaccin t o m dos 3 2001, dos 4 2007, dos 5 2010 och fått dos 6 juli 2020. Hur ska vi gå vidare? Ge ytterligare dos nu i augusti och sedan i vår, eller räcker det att ge nästa dos om 5 år?

Svar: Räcker med nästa om 5 år.

Fråga: Vivotif taget förra året i mars, har varit där i ett riskland i ett år . Nu är de i Sverige sedan 5 månader tillbaka och vill åka igen. De har alltså inte varit exponerade i 5 månader och ska åka dit igen. Ta nya doser eller räcker det de tog förra året?

Svar: Tre doser räcker 3 år oavsett om de är exponerade eller inte...

Fråga: Vi har vaccinerat en frisk gosse född 180725 med FSME x 2. Efter dos 1 insjuknade han med feber 39° och nackstelhet efter 2 veckor, mamman talade inte om detta när de kom för dos 2. Efter dos 2 insjuknar han på nytt med 39° och nackstelhet efter 2 veckor. Båda gångerna snabbt insjuknande som varat i 3 dagar, sedan återställd. Föräldrarna sökte akut båda gångerna och första gången blev han inlagd för observation, man hittade bara CRP 16, inget annat anmärkningsvärt. Vi misstänker att detta är en biverkan av vaccinet och rekommenderar inte fler... Vad säger expertisen??

Svar: Märkligt sen reaktion som brukar komma redan efter ett dygn och bli mildare vid dos 2. Men jag instämmer i att inte ge dos 3, åtminstone inte i småbarnsåldern...

Fråga: Jag hade en kund förra veckan som reagerade med kraftig huvudvärk 24 timmar efter sin första dos FSME-immun. Huvudvärken höll i sig 36 timmar, även om den avtog i styrka under tiden. Paracetamol hade ingen effekt. Brukar aldrig ha huvudvärk annars. Kan detta vara en reaktion på vaccinet? Hur skulle du ställa dig till fortsatt vaccinering? Våra klinikläkare rekommenderar fortsatt vaccinering på vårdcentral med läkare närvarande.

Svar: Bra svar av dina läkare men skulle de vara med i 36 timmar? Feber och huvudvärk efter dos 2 brukar bli mildare och jag skulle våga ge vaccin utan övervakning...

Fråga: Vad händer om en patient på 74 år får två doser Prevenar 13 med nästan 8 månaders mellanrum i stället för en dos Prevenar följt av en dos Pneumovax? Hur länge ska man vänta efter dessa två doser Prevenar 13 innan man kan ta Pneumovax?

Svar: Ingen nytta med en andra dos av Prevenar men ingen större skada. Ge Pneumovax om 2 mån för att skydda mot fler serotyper.

Fråga: Jag har en patient som är splenektomerad. Oklart exakt vad för vaccinationer hon egentligen har fått tidigare och i vilket intervall. Jag har i alla fall nu fått ordination på Pneumovax vart 6:e år, Bexsero var 3-5 år och Nimenrix var 3-5 år. Låter det rimligt?

Svar: Max två doser av vaccinerna enligt vad vi vet nu. Vuxen ålder = 5 års intervall.

Fråga: Har en pat född -81 som ska emigrera till USA och fått en lista med vaccin han ska ha. Har några frågor om hur man gör med Haemofilus infl typ B, HIB och Rotavirus som nu ingår i barnvacciner, hur gör man om man är vuxen och ej fått det som barn? Meningokocksjukdom - Nimenrix eller Bexero? Pneumokocksjukdom - Prevenar eller Pneumovax? Har inte fått fram vilken sorts vaccin som krävs till USA.

Svar: Tror absolut inte att hemofilus eller rotavirusvaccin behövs. Båda är bara för barn. Vanliga krav är Boostrix eller konkurrent samt vaccin mot meningokocker, både serogrupp B och fyrvalent. Be kunden ta reda på kraven

eftersom det varierar så mycket beroende på nya hemorten/delstaten.

Frågor: Kund som tagit sin första dos FSME-immun före 50 års ålder, för 11 år sedan. Nu är hon över 50 år, visst kan jag ge dos 2 nu eller behöver denna kund börja om? Är FSME och Encepur helt utbytbara oavsett vilken dos det gäller eller vilken ålder personen har? Är immuniseringen av barn lika effektiv som av vuxna, avseende vaccin mot TBE?

Svar 1: Snälla! Du får svar senare idag men försök skriva endast en fråga per mail. Svårt att klara via mobilen...

Svar 2: Enkla svar! Ja på alla frågorna :-)
Tillägg: Och i detta fall behövs en tilläggsdos 2 månader efter ordinarie eftersom grundimmunisering inte var färdig före 50 års ålder

Fråga: Om kunden tagit en dos Rabipur, kan kunden då ta andra dosen med Verorab?

Svar: Ja.

Fråga: Vi får lite frågor från resenärer om vi kan göra PCR-tester och utfärda rekorderliga intyg, verkar behövas för återvändande expats till flera länder. Jag har varit i kontakt med bl a Scandinavian Biopharma men man erbjuder andra AG-tester som inte verkar vara godkända för ändamålet. Finns det någon som man kan beställa ifrån och har du någon uppdatering på tester och ev intyg? Vi säljer ju inte överdrivet mycket vaccin just nu... och hoppas kunna hitta lite andra produkter i väntan på att världen ska friskna till!

Svar: Tråkigt nog har jag ingen aning. Gissar att Catio kan lotsa dig vidare men jag är inte säker och har valt att helt hålla mig utanför Covid-delen - så mycket som är olika, beroende på vilken region man jobbar i.